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Comença l’hora de la veritat. Toca
prendre decisions i el nou govern
ja ha decidit quina vol que sigui la
seva primera gran aposta: la re-
ducció del sou d’entre un 15 i un
25% tant per als càrrecs electes
com per als càrrecs de confiança.

Es tracta d’una mesura que,
per tal que prosperi, necessitarà
afegir quatre vots als que garan-
teixen els dels regidors de Guan-
yem, ERC i Iniciativa. És molt im-
probable que el PP doni suport al
govern en la primera gran qües-
tió del mandat. Per tant, els qua-
tre regidors del PSC tindran la
clau perquè la proposta tiri o no
endavant i tot apunta que no s’hi
oposaran. Fonts del PSC han

mostrat a Línia Badalona la pre-
disposició del partit a donar su-
port a la mesura, tot i que també
avisen que “primer de tot cal par-
lar-ne, ja que encara no s’ha fet”.
Precisament, demà el govern ha
convocat una reunió amb totes les
formacions on segur que es trac-
tarà la qüestió.

“Durant les negociacions per
veure si entràvem al govern, ja
vam dir que estàvem d’acord en la
reducció dels sous i estem oberts
a parlar-ne”, apunten les mateixes
fonts socialistes. Al mateix temps,
afegeixen que “ha de ser una re-
ducció raonable perquè si no al fi-
nal ningú voldrà fer política”.

Una altra qüestió que aquests
dies marca l’agenda política, i
que ha provocat una topada entre
govern i oposició, és la voluntat del
nou executiu local de reduir els cà-
rrecs de confiança. La seva in-

tenció inicial era designar un únic
càrrec a cadascun dels set grups
municipals, tot i que en el cas dels
que formen l’executiu aquests
compten amb tota l’estructura
de govern.

La proposta, però, no ha estat
ben rebuda entre l’oposició i
s’haurà de replantejar, ja que igual
que els sous, fa falta una majoria
al Ple per tirar-la endavant. “Estem
d’acord en reduir càrrecs però no
amb la proposta del govern, per-
què sembla que es vulgui ofegar
l’oposició”, expliquen les mateixes
fonts socialistes. El que sí que es-
tan disposats a acceptar, afegeixen,
és que “la reducció passi dels tres
càrrecs actuals a dos”. 

Sobre les dues qüestions, fonts
del govern només han volgut re-
marcar que “l’objectiu és aconse-
guir reduir al màxim les despeses
prescindibles”.

Cobraran menys
» Dolors Sabater vol rebaixar entre un 15 i un 25% el sou dels càrrecs electes i dels de confiança

» Per tirar-ho endavant, el nou govern necessitarà el suport del PSC, que sembla disposat a votar-hi a favor

Albert Ribas
BADALONA

POLÍTICA4L’estructura defi-
nitva del nou govern va ser
presentada abans-d’ahir en una
roda de premsa a l’Ajuntament
encapçalada per l’alcaldessa. 

Així doncs, la nova organit-
zació municipal es divideix en
l’Alcaldia i cinc tinences d’al-
caldia: Badalona Habitable,
amb el primer tinent d’alcalde
Oriol Lladó (ERC) al capda-
vant; Badalona Pròspera i Sos-
tenible, dirigida pel segon ti-
nent d’alcalde Àlex Mañas
(ICV-EUiA); Badalona Demo-
cràtica, que la liderarà el tercer
tinent d’alcalde Jose Téllez
(Guanyem); Badalona Educa-

dora, amb la quarta tinent d’al-
calde Laia Sabater (Guanyem)
com a cap visible; i Badalona
Justa i Inclusiva, que la gestio-
narà Francesc Ribot (ERC), el
cinquè tinent d’alcalde.

També han estat nomenats
Maria Gallardo, com a regido-
ra d’Esports; Agnès Rotger, re-
gidora de Serveis Socials; Fàti-
ma Taleb; regidora de Partici-
pació i Javier López, regidor
d’Espais Públics. 

També cal destacar que l’al-
caldessa serà la regidora del
districte que engloba Llefià i la
Salut, barris que són un feu del
PP de Xavier García Albiol.

Definit i estructurat en cinc
àrees el cartipàs municipal

Imatge de la roda de premsa dels pesos pesants del nou govern per exposar el cartipàs (esquerra) i una sessió del Ple del mandat anterior (dreta). Fotos: Ajuntament
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Incògnita resolta
» Finalment els socialistes no seran al govern, segons asseguren, perquè no els hi han volgut

» Guanyem, ERC i Iniciativa diuen que “el moment de formar govern era abans de la investidura”

“La pregunta del milió”, tal com el
mateix Àlex Pastor, primer se-
cretari del PSC, havia qualificat
l’entrada o no dels socialistes al nou
govern de la ciutat, ja té resposta.
Finalment el PSC es queda a l’o-
posició i el govern serà en minoria
i repartit entre Guanyem, ERC i
Iniciativa [veure informació sobre
el cartipàs a la pàgina anterior].

“Els socialistes no formarem
part del govern perquè Guan-
yem, ERC i Iniciativa prefereixen
un govern en minoria sense el
PSC”, explicaven fa pocs dies els
socialistes en un llarg comunicat
que repassava, en detall, com ha-
vien anat succeint-se els esdeve-
niments fins a acabar amb l’a-

nunci que es quedaven a l’oposi-
ció. Un comunicat que enviaven
dos dies després que Guanyem,
ERC i Iniciativa n’haguessin fet
públic un altre en el qual explica-
ven la seva versió dels fets.

“Creiem que el moment de
formar govern era abans de la in-
vestidura, perquè a partir de llavors
la prioritat era posar-se a treballar,
com hem començat a fer”, argu-
mentaven les tres forces, en refe-
rència al fet que el PSC rebutgés la
proposta que li van fer  divendres
12, un dia abans de la investidura.
L’oferiment consistia a entregar-
los l’Àmbit de Badalona Justa,
Inclusiva i Educadora, que havia
d’englobar Serveis Socials, Cultu-
ra, Convivència, Salut i Educació.
“Els militants del PSC no van ac-
ceptar les formes, i una proposta
que no estava avalada per cap
acord, rebuda una hora abans de

l’assemblea”, expliquen els socia-
listes, remarcant que la seva vo-
luntat era “seguir negociant”.

A partir d’aquí, però, les coses
es van anar torçant. Dimarts 16 de
juny es va tornar a celebrar una
reunió, en la qual les tres forces que
ja eren al govern van rebaixar la
proposta inicial que havien fet al
PSC a un pacte d’estabilitat des de
l’oposició a canvi de dues regido-
ries de districte i la coordinació a
reunions de govern, entre altres. La
resposta del PSC va ser  ‘no’.

El clima ja no era l’idoni –a
Guanyem, ERC i Iniciativa no els
va agradar gens que dies abans el
PSC hagués manifestat que s’obria
a negociar amb el PP si Albiol ple-
gava– i l’acord s’allunyava a mar-
xes forçades. Tot i això, l’endemà,
el PSC va agafar la iniciativa i va fer
saber a les tres forces de govern que
podia acceptar la proposta que ha-

via rebutjat en assemblea diven-
dres 12 “amb uns petits retocs”:
una tinença d’alcaldia que agluti-
nés l’Àmbit de Badalona Sosteni-
ble i Justa –incloent-hi Joven-
tut–, que les tinences d’alcaldia no
fossin numerades i que se li assig-
nés la gestió de dos districtes. En
aquest cas, la resposta de Guan-
yem, ERC i Iniciativa també va ser
‘no’: s’arribava tard.

“FAREM OPOSICIÓ LLIURE”
El serial polític que havia marcat
els últims dies s’acabava i queda-
va clar que el PSC es quedaria a
l’oposició. Les raons, depenent de
quina versió s’utilitzi, varien. Des
de Guanyem, ERC i Iniciativa
s’assegura que el PSC els havia
transmès “repetidament” que es
veia més a fora del govern que no
pas a dins i insinuen que, al cap i
a la fi, ja se sent còmode amb el

desenllaç de tot plegat. Una ar-
gumentació que nega Pastor en
l’entrevista que avui publica Línia
Badalona [veure pàgines 8 i 9], el
qual assegura que “això no és ve-
ritat”, que “el que sí que vam dir
és que teníem la sensació que ja
hi havia un preacord entre els tres
partits molt abans de les elec-
cions” i que s’han sentit relegats.

Sigui com sigui, el que queda
clar és que el PSC estarà a l’opo-
sició i que no acceptarà, almenys
per ara, cap pacte que doni esta-
bilitat al nou govern. “Si estem a
l’oposició, farem d’oposició”, avi-
sa Pastor, afegint que exerciran
una acció política “responsable
però lliure”. Sentint-lo parlar,
sembla que el nou govern no tin-
drà les coses fàcils. Els vots socia-
listes seran clau en moltes qües-
tions i, a hores d’ara, tot apunta
que es voldran fer valdre més.

Redacció
BADALONA

Les bones sensacions de la primera reunió a quatre bandes van anar deixant pas a un clima entorpit que ha acabat amb l’anunci que el PSC es queda a l’oposició. Foto: Guanyem
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

A la caserna del Bruc de Barce-
lona han fet una cerimònia de
jura de lleialtat a la Constitució i al
Rei. 607 persones, d’elles 152 do-
nes, en presència de la delegada
del govern espanyol senyora Lla-
nos de Luna, el president del Tri-
bunal Superior de Justícia de Ca-
talunya, senyor Miguel Angel
Gimeno Jubero, i la presidenta
del PPC, senyora Alícia Sánchez
Camacho. A més del petó a la
bandera espanyola, també es va
fer un homenatge als “Cai-
guts” –no s’especifica de quin
bàndol, però es pot intuir–, amb
una musulmana que va posar un
ram de flors al peu de la ban-
dera –sense que Garcia Albiol,
hagi obert boca, de moment–. 

La senyora Sánchez, empor-
tada per l’ardida música de tam-
bors i trompetes, va fer unes ab-
randades declaracions. “Una jura
massiva (sic) de 607 persones
(acompanyats per familiars,
amics, coneguts i saludats) amb
un total de 3.000 persones. Em
dol que el PSC s’hagi abstingut
de venir, quan Pedro Sánchez uti-
litza la bandera espanyola”. Sense
ser un linx en matemàtiques,
amb una població de 7.500.000
ciutadans, dir que 3.000 patriotes
espanyols és una manifestació
massiva, em trenca tots els es-
quemes de les lleis de la propor-
cionalitat. Si una manifestació de
2 milions a favor de la indepen-
dència és d’uns quants que els
han menjat el coco, els 3.000 què
representen? Alícia, els 7.497.000
ciutadans que no van anar a la
cerimònia, en quin bàndol els po-
sem? És per saber de quines pro-
porcions estem parlant. S’ha gua-
nyat a pols, un suspens com una
casa, un “zero patatero”. 

4Alícia
per Jordi Lleal

#NovaFacturaLlum#CrisiGrega #LleiMordassa

4Albert Rivera: exili espanyol
per Joan Granollacs                                                                                                                                                      

La incapacitat congènita dels
catalans per a la política pot as-
solir nivells de traca i mocador.
Tot i això, som on som. A tres
mesos d'unes plebiscitàries i
amb tots els partits espanyolis-
tes mobilitzats, fins i tot, amb ro-
jigualdes gegantines com la que
decorava les espatlles de Pedro
Sánchez. És curiós, l'espanyolis-
me cada cop treu banderes més
grans i l'independentisme i els
partits polítics que el defensen in-
tenten eliminar les estelades dels
actes públics en pro de la con-
còrdia i del secessionisme social. 

Sia com sia, Pablo Iglesias
participarà en les eleccions ple-
biscitàries amb certa pàtina et-
nicista. Fins i tot, alguna gent del
seu entorn assegura que suspesa
participar a la Via Catalana de l'11
de Setembre. Dijous a Llefià di-
ferenciava entre el Bajo Llobregat
(sic), l'Hospitalet i Cornellà del
rere país. Potser no recordava que
a Badalona, on pronunciava el
míting i imitava Pimpinela, una
independentista de pedra picada
com Dolors Sabater ha substitu-
ït l'Albiol amb el suport de la CUP
i el vot de l'impertèrrit convergent
Ferran Falcó. 

El discurs d'Iglesias pot sonar
bé però és antic. No és de lluita
de classes sinó geogràficament
etnicista. De fet, per buscar un
discurs d'alliberament nacional
i social no cal que Joan Herrera
es petonegi amb Iglesias. Li re-
comano que faci com la CUP i al-
gun company seu d'EUiA, com

en David Companyon, i llegeixi
les cartes que mantenien Andreu
Nin amb Trostky el 1930 sobre
el suport del proletari a la inde-
pendència de Catalunya. Aquí els
deixo un fragment, perquè no
s'hi esforci ni a buscar-les. Pot-
ser trobarà més proximitat que
no pas en el discurs, ben travat,
d'Iglesias.

“La classe obrera ha de de-
fensar fins al final les reivindi-
cacions democràtiques decla-
rant que està disposada a recol-
zar, per la via revolucionaria, el
dret de les nacions a l’autode-
terminació, inclòs el dret a la se-
paració. 

Pot la classe obrera fer seva la
consigna de la separació de Ca-
talunya? Si es tracta de l’expres-
sió de la majoria de la població, sí. 

Com pot expressar-se aques-
ta voluntat? Mitjançant un ple-
biscit lliure, o per una assemblea
de representants de Catalunya o
per la veu dels principals partits
als que segueixen les masses o en
fi, per un aixecament nacional a
Catalunya (...). 

No cal dir que les consignes
democràtiques no volen en cap
cas apropar els treballadors a la
burgesia republicana, al contra-
ri... alhora que ha de recolzar tot
moviment realment democràtic,
aplicant sense reserves una po-
lítica de front únic, cal desenvo-
lupar una lluita intransigent con-
tra la burgesia, desemmasca-
rant el seu doble joc”. Quanta raó
tenia en Nin!

per Quico Sallés

4Si Nin aixequés el cap

Finalment, el líder de Ciudada-
nos ens deixa i emprèn l’aven-
tura espanyola. No cal dir que,
convençut com està ell de la ne-
cessitat de regenerar la vida
política del seu país, ben segur,
serà la seva darrera legislatura
en política: en acabar-la, si tot
rutlla a Madrid amb normalitat,
portarà ja 13 anys xuclant de la
mamella dels pressupostos pú-
blics. La seva darrera atzagaiada
ha consistit a entrevistar-se, de

la mà de l’eurodiputat Juan
Carlos Girauta –no sabem si
també hi era present el suís
Javier Nart– amb el líder dels li-
berals europeus per demanar
formalment l’expulsió de CDC
del grup al Parlament d’Estras-
burg, sota l’acusació que el par-
tit vol fer sortir Catalunya de la
Unió Europea. Surrealista. Con-
taminar la imatge del país al
món, aquesta és la funció del de-
pendentisme més actiu.

@JaumeFreixas: Bé, sembla que els Estats
Units es posen en marxa amb la crisi de
Grecia... Potser encara no està tot perdut i
salvarem alguna cosa. 

@lacompetencia: No sabem qui és l’Ele-
fant Blanc del 23-F, ni el senyor X dels GAL,
censuren i canvien directors de mitjans. Cal
una llei mordassa?

@Porta_71: La crisi ha creat una nova
classe social: els que tenim aire condicionat
però no el posem perquè no podríem pa-
gar la factura de la llum. 
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@GPursals: L'últim cop que va haver-hi
una crisi amb l'esquerra a Grècia va haver-
hi un cop militar. Els temps canvien, o no.
Em fa por la contra.

@cristina_pardo: La Ministra de Agricul-
tura, sobre Grecia: "Cuidado, que las urnas
son peligrosas". Salvo si el resultado es el
que tú quieres. Entonces, no.

@encampanya: Carmen Chacón obté l'aval
per ser candidata del PSC al Congrés. S'ho ha
guanyat lluitant per Catalunya a Madrid
aquests quatre anys. Incansablement.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

“Agost, vacances”. És una frase que no
lliga gens amb les revolucions, i no hi ha
dubte que just passat l’estiu hi ha una
data revolucionària en potencia: 27 de
setembre, Plebiscit per la Independèn-
cia de Catalunya.  “Tot està venut”, és
una altra frase que va sonar just abans
de les eleccions municipals , però el
triomf espanyolista a la capital catala-
na va demostrar que hauria calgut més
esforç.

El problema, però, no és la mandra,
sinó la manca de perspectiva; i conti-
nuem mirant-nos el melic. Els que viuen
immersos dins l’univers  sobiranista no-
més veuen sobiranistes. “No cal anar a
pescar un peix inexistent!”. Després
encara trobem els més  alienats, aquells
que, tot innocents, es pregunten “com
pot ser que tants independentistes  ha-
gin votat la papereta de la Colau?”.
Doncs, jo conec molta gent de la ceba, i
de molt rars, i cap ni un ha votat Colau.
La realitat és que  Catalunya és molt gran
i que aquells “peixos inexistents que no
calia pescar” en realitat sí que existeixen
i sí que voten.

Una altra paràbola que he sentit du-
rant la passada campanya electoral fou
que «hi ha dues classes de militants in-
dependentistes:  els “monjos”, que fan
feina dins la comunitat, i els “cape-
llans” que evangelitzen el poble». Qui ho
deia  era un ateu del morro fort, però li
servia per criticar “la gent  que limita el
seu activisme  a la família i les xarxes in-
formàtiques  en comptes de sortir al car-
rer i convèncer els veïns”. Doncs bé, jo
introduiria una tercera figura: el “mis-
sioner”.

El “missioner” és el més important
quan t’adones que a l’hora de sumar vots
no n’hi ha prou amb la unitat dels de la
“ceba” sinó que cal incorporar tots els
que puguin tenir alguna cosa a guany-
ar però no ho saben. No és fàcil la tas-
ca del “missioner”, i no tant per la inse-
guretat de moure’s per barris exòtics,
sinó sobretot pels problemes del llen-
guatge: cal explicar conceptes econòmics
i matemàtics complexos a persones  no
iniciades i que tenen dins de casa seva –a
través de les televisions i ràdios que es-
colten– els “predicadors de l’enemic” que
els adoctrinen amb referències a la seva
cultura i tradicions d’origen, molt més
fàcils de combregar.

Els “missioners” existeixen però són
pocs encara, a poques setmanes del
plebiscit. Són pocs perquè la majoria ac-
tivista es mira el melic i creu que arreu
és com a casa seva, ple d’independen-
tistes. En canvi, alguns ens movem en
barris on no se sent ni un sol mot en ca-
talà, i aquests veïnats –els que van vo-
tar espanyolisme a les municipals– po-
drien votar independència si se’ls ex-
pliqués els avantatges esconòmics que
gaudirien.  Alguns de nosaltres treballem
en col·lectius força grans, de mig cen-
tenar de companys, i prou sabem que vo-
ten espanyolisme en un 90%. I sabem
que no ho fan pas perquè creguin que
sent espoliats per Madrid es guanyen la
glòria patriòtica castellana, sinó “per des-
coneixement” dels perjudicis de pertà-
nyer a Espanya”. Ens queda agost per fer
el gran “esprint missioner”,  coherent
amb la importància de la revolució po-
tencial que tenim al davant.

4Esprint independentista d’agost
per Manel Fantassin                                                                                                                                                      

El 27 de setembre fem, o volem fer, o
pretenem fer, el referèndum que l'Estat
ens ha negat. Recorden les cinc vies que
teníem per exercir "el dret a decidir"? És
probable que s'hagin desdibuixat de la
seva memòria, però hi eren. I aquesta era
la darrera via que teníem pensada quan
les altres fossin superades. 

Per tant, pel món sobiranista, aques-
tes eleccions no haurien de ser el que tots
nosaltres vam decidir que no serien. Ja
se'n cuidaran Ciudadanos, Populars, So-
cialistes i les confluències d'esquerres, de
limitar-nos mentalment a la idea que les
eleccions són autonòmiques, que l'eix és
la dreta o l'esquerra, i que de cap mane-
ra poden reflectir opinions a favor o en
contra de la independència de Catalunya. 

No els hauríem d'ajudar a aconse-
guir-ho, en base a divisions estèrils,
accents que no pertoquen en aquest mo-
ment històric, intents d'arreplegar ous
de tots els cistells o ambigüitats parti-
distes. I ho estem fent. O ho estan fent.
Per això, el President Mas creu que té
dret, i el té, a demanar a les entitats de
la societat civil que posin l'objectiu per
davant del partidisme. Tanmateix, no els
demana res d'estrany: que treballin per
la unitat i facin entendre que un resul-
tat homologable en termes internacio-
nals a un referèndum no és una suma de
programes i els seus escons coincidents
en un dels seus punts, sinó una candi-
datura potent, transversal, inequívoca a
favor de la independència, que aconse-
gueixi una majoria en vots que, traslla-
dada a escons, obri un procés constitu-
ent seriós i homologable. 

Entretenir-nos, mentrestant, a creu-
re que malgrat ser una autonomia po-
drem fer polítiques d'esquerres o de dre-
tes, és obviar la realitat. I és un parany.
Un Estat lliure podrà decidir alguna cosa,
que no totes, però podrà decidir. Un
pressupost intervingut, retallat, i un
dèficit fiscal crònic, ens impedeix deci-
dir res. I sobretot, ens impedeix ser lliu-
res. Potser això és el que, en el fons, al-
guns busquen. 

Badalona, mentrestant, es mira el me-
lic davant tot aquest moment històric. Te-
nim un nou govern que, com passa a Bar-
celona, no es mulla sobre la qüestió que

centrarà les eleccions del proper 27 de se-
tembre, i que si ho fa és en funció del pú-
blic i d’una manera preocupant per am-
bigua. Un govern local que abans de re-
unir-se amb cap representant del govern
català o d’una institució econòmica im-
portant del país, rep primer i amb honors
el líder d’un partit sense representació
parlamentària a Catalunya com si fos una
autoritat de primer ordre. Tot això forma
part d’una campanya molt ben disse-
nyada per minar la unitat del sobiranis-
me i frenar el procés polític i social que
el país viu en els darrers anys. El que sob-
ta –i fins a cert punt provoca enuig– és
que un govern com el de Badalona, par-
ticipat per ERC i la CUP, faci el joc a
aquests moviments partidistes pensats
per muntar plataformes de confluència
que dinamitin el procés i el caràcter ple-
biscitari de les eleccions del 27S. 

El 24 de maig, molta de la gent que
a Badalona, a Barcelona i a altres mu-
nicipis catalans, van recolzar plataformes
d’aquesta naturalesa, ho van fer pel
canvi, però sense renunciar a un discurs
nacional ambiciós. Avui, una part d’a-
quella gent de bona fe, quan no han pas-
sat ni 100 dies, s’adona que potser
aquells que els deien que eren la “nova
política” són antics quan en el fons
sembla que del que es tracta és de fer que
tornin els tripartits d’esquerra amb un
nou nom per a ICV. 

Badalona va fer una aposta regene-
racionista, de canvi polític després de
quatre anys de govern del PP. I aquella
aposta s’ha de llegir en moltes claus, més
enllà de la voluntat d’acabar amb l’era Al-
biol. Molts dels vots que va rebre l’actual
govern de Badalona ho van ser també en
clau nacional, mirant de fer que Cata-
lunya tingués ajuntaments més forts i
més decidits a tirar endavant el procés. 

Al govern de Badalona li trobo a fal-
tar, lamentablement, trempera en aquest
eix. I això va en contra dels interessos de
la gent de Badalona a qui el govern diu
defensar, perquè avui no es pot ignorar
que la manera de fer que a les ciutats i
pobles de Catalunya hi hagi més ben-
estar social i més oportunitats per a tots
és començar amb força el difícil camí cap
a un Estat propi.

4Badalona, del 24M al 27S
per Ferran Falcó
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El PSC s’ha quedat a l’oposició per-
què no l’han deixat ser al govern o
perquè ja no veia clar entrar-hi
des de bon principi?
Crec que és evident que nosaltres,
des d’un inici, el que vam intentar
fer és entrar en un govern d’es-
querres i progressista. Per tant, la
nostra voluntat era ser al govern.
Però la negociació va anar com va
anar i el que ens sentim a hores d’a-
ra és decebuts amb la voluntat de
la resta de forces polítiques que fi-
nalment integren el govern i que
no ens hi han volgut.

Precisament aquestes tres forces
(Guanyem, ERC i Iniciativa) asse-
guren que vostès els van trans-
metre “repetidament” que es
veien més a fora que a dins.
Això no és veritat. El que sí que
vam dir és que teníem la sensació
que ja hi havia un preacord entre
aquests tres partits molt abans de
les eleccions i que nosaltres està-
vem en una situació de més a fora
que a dins per la seva pròpia vo-
luntat, no per la nostra.

Són dues versions diferents sobre
un mateix fet. Quina m’he de
creure?
La que vostè vulgui, però només li
diré que en alguns casos vam
estar fent reunions fins a les dues
de la matinada. Si la nostra volun-
tat no era entrar al govern, vam
perdre molt el temps, eh!

...
Seriosament, vam ser la clau útil,
però no hi ha hagut predisposició
per part de la resta de forces per-
què el PSC entrés al govern.

Què ha passat perquè aquelles
bones sensacions de la primera
reunió s’hagin torçat tant?
Bé, que de mica en mica han anat
apareixent traves que han impos-
sibilitat l’encaix del PSC en el nou
govern. Cal recordar que, suposo
que per prioritats, nosaltres ja
vam ser els últims que ens vam
reunir amb Guanyem. Primer van
anar ERC i Iniciativa. Crec que això
ja diu moltes coses.

Vostès han dit públicament que
els han molestat, principalment,
les formes. S’han sentit relegats?
Home, que ens facin arribar l’última
proposta una hora abans de la nos-

tra assemblea, com van fer, no són
formes precisament exemplars.

A Guanyem, ERC i Iniciativa sem-
bla que també els van molestar
algunes formes, com quan des
del PSC es va manifestar que sos-
pesaven facilitar l’alcaldia al PP si
Albiol plegava.
Aquesta és la interpretació que en
van fer ells. Les meves declara-
cions van ser molt clares: si Albiol
es retira i no es presenta més, el
PP ha de ser un partit més amb el
qual es pugui tenir una relació

fluida. Perquè, no oblidem, estem
parlant d’un partit que té 10 regi-
dors i que va obtenir 30.000 vots,
ens agradi o no. Però en cap mo-
ment vaig parlar de l’alcaldia.
Nosaltres vam donar suport des
del primer moment a la investi-
dura de Dolors Sabater.

Van vendre el vot de la investi-
dura massa barat, com es diu po-
pularment?
Nosaltres no hem venut cap vot. Tot
el contrari. El que vam fer és una
aposta clara i decidia per Dolors Sa-
bater sense cap contrapartida més
que garantir un Ajuntament total-
ment neutral amb el procés sobira-
nista. No vam posar el govern com
a moneda de canvi. El govern de la
ciutat és suficientment important
com per no jugar amb ell.

Tenen garantit que serà un go-
vern neutral envers el procés so-
biranista?
I tant! [Ensenya una acta de les ne-
gociacions de dimarts dia 9, en
concret de la subcomissió progra-
màtica sobre el fet nacional, en la
qual hi figuren els acords sobre
aquesta temàtica]. Vam acordar
que hi hauria neutralitat institucio-
nal. Va costar molt, perquè ERC i
una part de Guanyem volien un
altre paper de l’Ajuntament envers
aquest tema. Però nosaltres ens hi
vam negar i amb l’esforç de tots
vam arribar a un acord. 

No pot quedar en paper mullat
aquest document que m’ense-
nya, sobretot ara que ja està clar

que vostès no seran al govern
per exigir que es compleixi?
Tot està per veure, però els acords hi
són per complir-los. L’Onze de Se-
tembre ho comprovarem: vam
acordar que només s’hissaria la se-
nyera però que no hi hauria cap es-
telada. Sabrem si es respecta l’acord.
Tinc clar que tenim un govern amb
independentistes, però no un go-
vern independentista, i crec en la
seva paraula. Per tant, vull pensar
que ho compliran. 

En tot cas, si poguessin tornar en-
rere, canviarien alguna cosa de
l’estratègia de negociació que
han seguit?
Si m’ho pregunta ara mateix, evi-
dentment li diria que canviaria
coses. Però no puc parlar amb la
suficient sang freda perquè tot és
molt recent. Ho haurem d’analit-
zar i treure’n conclusions clares.

S’han fet valdre poc?
Bé, és que no podem ser on no
ens volen. És així de clar. Per molt
que tu empenyis i facis valer la
teva força, imagini’s com hauria
estat un govern que hauria co-
mençat dividit. En aquest sentit,
l’estratègia de negociació no hi té
res a veure.

Àlex Pastor
Primer secretari del PSC i president del grup municipal

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: F. Javier Rodríguez

“Hem garantit un Ajuntament totalment
neutral amb el procés sobiranista”

“Per quatre llocs de

treball no hipotecarem

totes les decisions del

mandat que comença”
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L’acord de governabilitat que els
han ofert ha quedat descartat del
tot?
Dijous passat em vaig reunir per-
sonalment amb l’alcaldessa, em
va tornar a oferir aquest acord de
governabilitat i li vaig tornar a re-
butjar. Ho hem dit sempre: si som
al govern, farem de govern, i si
som a l’oposició, farem d’oposició.
Per quatre llocs de treball no hi-
potecarem totes les decisions del
mandat que comença.

Li preguntava perquè també van
descartar la primera proposta
que els van fer per entrar al go-
vern i després s’ho van repensar i
van dir que l’acceptaven amb
“uns petits retocs”.
Una cosa és molt diferent que l’al-
tra. A més, en aquella assemblea

no vam dir que no. El que vam dir
és ‘no’ a les formes i ‘sí’ a parlar-ne
i intentar arribar a un acord. Si
vam poder esperar durant tota
una setmana que Guanyem cele-
brés la seva assemblea, crec que
no venia de tres dies més per
poder negociar la incorporació
del PSC al govern amb una pro-
posta amb cara i ulls.

La nova política s’ha encallat amb
problemes típics de la vella polí-
tica, com és el repartiment del
cartipàs municipal?
És que la nova política de vegades
és més vella que la vella política.
Entre d’altres coses, perquè dins
de la nova política hi ha actors
principals que són de la vella po-
lítica. No sé si m’entén... I això és el
que decep més.

Des de fora dóna la sensació que
la cosa ha acabat realment mala-
ment.
No, això és política. No ha acabat
ni bé ni malament. A més, el man-
dat tot just acaba de començar.
Pot donar moltes voltes.

Creu que podran refer els ponts i
reobrir les negociacions en un
futur pròxim?
Evidentment, s’han de refer els
ponts, no només amb els partits
del govern sinó també amb els de
l’oposició. Serà un mandat molt
mogut, molt intens. Per tant, el
que caldrà és parlar i arribar a
acords pel bé de la ciutat.

Podrien acabar entrant al govern
més endavant?
L’activitat política a dia d’avui és

tan intensa que un dia pot sem-
blar un any. Per tant, parlar ara del
que pugui passar a la tardor, com
ha fet l’alcaldessa, és política fic-
ció. Nosaltres sabem que avui
som a l’oposició i des d’aquí tre-
ballarem.

Quin tipus d’oposició faran? 
Una oposició responsable, però
lliure. Si no ens tenen en compte,
no podrem donar suport a segons
quines qüestions. Si es volen im-
posar coses, evidentment nosal-
tres no farem seguidisme. Hem
tret un govern autoritari: no cai-
guem en l’error de permetre’n un
altre.

I de portes endins, quin PSC veu-
rem en els pròxims mesos?
Un PSC renovat amb una genera-
ció de joves que comença a lide-
rar ja aquesta nova etapa del
partit. Construirem un equip nou
amb idees fresques i engrescado-
res per transformar la realitat de la
ciutat.

Què passarà amb Jordi Serra?
El que decideixi internament el
partit. Evidentment, cal una res-
posta més aviat que tard, en
aquest sentit. És un tema delicat
però el que hem de fer és mirar
pel bé del partit per sobre de
qualsevol nom.

Quina és la posició actual de Serra?
És regidor ras. L’acta és personal,
per tant, en aquest sentit només
pot prendre una decisió ell ma-
teix. Pel que fa a les responsabili-
tats, ara mateix el president del
grup municipal sóc jo, el portaveu
és Rubén Guijarro i dins de la di-
recció del partit hi ha gent jove i
preparada que està agafant cada
vegada més força.

Serra ha posat a disposició del
PSC el seu càrrec, però no ha di-
mitit. Fonts del partit em deien fa

poc que estaven “pendents de
quina decisió pugui prendre ell
mateix” o, en qualsevol cas, “de
quina decisió cal prendre conjun-
tament com a partit”. Què vol dir
això, exactament?
Que ara mateix ell té l’oportunitat
de decidir si plega o no. I que, a
banda d’això, si al partit hi ha una
voluntat majoritària clara en un
sentit o en un altre quan es plan-
tegi aquesta qüestió, perquè en-
cara no s’ha plantejat, evidentment
s’haurà d’afrontar. 

Ara que les negociacions pel nou
govern ja han acabat, ha arribat
el moment d’afrontar-ho?
Sí. De fet, ho començarem a fer
des d’ara mateix. Un cop ja sabem
en quina posició ha quedat el
nostre grup municipal, el que
toca ara és encarar la renovació
de l’estructura del partit i de la di-
namització de la nostra acció po-
lítica. I el que puc assegurar ja en
aquest sentit és que el camí que
comencem no és pensant només
en el dia a dia, sinó en quina és
l’alternativa política que hem de
construir per poder tornar al go-
vern amb força el 2019. 

Vostè s’ha anat posicionant dar-
rerament com la nova cara visible
del PSC. Es pot dir que, de facto, ja
ha substituït Serra?
Com a president del grup munici-
pal, sí. L’únic que puc dir en aquests
moments és que estic a disposició
del partit. Si la voluntat majoritària
és que jo pugui liderar la nova
etapa, faré un pas endavant. Però
això ja serà quan toqui i després
d’un procés de primàries. 

Parlant clar, estic davant del nou
líder del PSC dels pròxims anys,
almenys fins al 2019?
Fins al 2019, sí. En el moment que
comencem unes primàries per es-
collir el candidat és quan veurem
quines opcions i possibilitats tenim.
I, repeteixo, jo estaré a disposició
del meu partit per fer un pas enda-
vant si se’m demana.

La relació amb Serra és bona?
Sí, és molt bona. I no m’agradaria
gens que ell acabés com va acabar
Joan Blanch o Maite Arqué. Crec
que es mereix un altre tracte. Jordi
Serra sap que el seu partit estarà a
l’altura del que ell ha significat i li
sabrà correspondre.

“Si la voluntat

majoritària és que

jo pugui liderar la

nova etapa del partit,

faré un pas endavant”

– Què passarà amb Jordi Serra?
– El que decideixi el partit. Cal una 

resposta més aviat que tard.
– Tenen bona relació?
– Sí, molt bona. I no m’agradaria gens

que ell acabés com Blanch o Arqué.
Crec que es mereix un altre tracte.
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“Quan les classes populars cata-
lanes rugeixen, els que han ma-
nat sempre comencen a estar
preocupats i tenen por”. Aques-
ta va ser la benvinguda que el lí-
der de Podem, Pablo Iglesias, va
dedicar a les aproximadament
4.000 persones que van omplir
a vessar el parc del Gran Sol de
Llefià dijous passat, convertit en
una de les aturades de la ‘Ruta del
canvi’ que el líder de Podem està
duent a terme per diferents ciu-
tats de l’Estat i seu, no fa gaires
setmanes, de la presentació de
Guanyem Badalona en Comú.

Iglesias, que va felicitar els
badalonins per “haver expulsat
de l’Ajuntament el racisme i la
xenofòbia”, va ser rebut amb
una gran ovació. Abans de la
seva aparició a l’escenari, l’ex-
pectativa entre els presents  sem-

blava més pròpia de l’espera per
veure una estrella de rock que no
un polític. Acompanyat del re-
gidor del nou govern municipal
i membre de Podem, Javi López,
del fundador de la revista Cafè-
ambllet i candidat de Podem a
les eleccions catalanes, Albano
Dante, i de la secretaria general
de Podem de Catalunya, Gemma
Ubasart -tots tres també van in-
tervenir a l’acte-, Iglesias va pro-
nunciar un discurs molt al seu
estil: directe i agressiu.

El cap de files de Podem va
tenir temps per carregar contra
tothom, també contra l’esquerra
espanyola i particularment Es-
querra Unida. Primer van rebre
Rajoy i Sánchez, a qui va acusar,
juntament amb Artur Mas, de
competir “per veure qui té la
bandera més gran”. “Que s’em-
boliquin amb les banderes que
vulguin, pèro són traïdors a la
pàtria perquè un patriota se sent
orgullós de la mida dels serveis
socials i no de la bandera”, va
afegir mentre s’emportava una
forta ovació d’un públic que es va
posar a cridar “Sí se puede!, sí se

puede!”. El crit de guerra dels as-
sistents va servir a Iglesias per
llançar un avís: “sembla que el
senyor Mas està molt preocupat
per l’eix del Sí que es pot, doncs
avui dic aquí que l’eix del Sí que
es pot surt a guanyar les elec-
cions a Catalunya”.

REUNIÓ AMB SABATER
Abans del míting, Iglesias es va
reunir a la Casa de la Vila amb
l’alcaldessa Dolors Sabater. Se-
gons van explicar posteriorment
des del consistori, la trobada es
va produir “en un ambient de
gran cordialitat”. 

Després de la trobada, l’al-
caldessa va afirmar que “Pablo
Iglesias s’ha interessat per co-
nèixer el procés polític que s’ha
produït a Badalona, per la seva
pluralitat i pel seu model de
canvi”, mentre que el líder de
Podem va assegurar que “Ba-
dalona és un exemple perquè
aquí s’han posat d’acord per
governar i per treballar pel can-
vi sectors polítics que en altres
parts de Catalunya no han estat
capaços de fer-ho”.

Pablo Iglesias omple a vessar 
el parc del Gran Sol de Llefià

» Unes 4.000 persones assisteixen al míting del líder de Podem
» El polític madrileny es va reunir abans amb l’alcaldessa Sabater

El PSC donarà de baixa 
de la militància Maite Arqué

POLÍTICA4El PSC donarà de
baixa de la militància l’exalcal-
dessa Maite Arqué. Segons ha po-
gut saber Línia Badalona, el par-
tit ja ha iniciat el procediment for-
mal per fer-ho efectiu després que
Arqué fes campanya per ERC-
Avancem-MES amb motiu de les
darreres eleccions municipals

Així ho ha confirmat Àlex
Pastor, primer secretari del PSC,
a aquesta publicació, el qual ex-
plica que es tracta d’un fet regu-
lat pels estatuts i d’obligat com-
pliment, perquè un militant no
pot fer campanya per una altra
força política. 

Arqué, en declaracions a Lí-
nia Badalona, explica que la
seva intenció era ser més “neu-
tral” en aquestes eleccions, però

que no va rebre cap trucada per
part del PSC per participar en la
campanya socialista i que, en
canvi, des d’ERC-Avancem-MES
la van convidar reiteradament a
participar en la seva. “Finalment
em va sortir de l’ànima i vaig anar
al seu acte central perquè la meva
gent més propera, la que va estar
amb mi al costat durant molts
anys a l’Ajuntament, era allà,
amb Avancem-MES, i vaig sen-
tir que ho havia de fer”, detalla.

Respecte al procediment que
ha iniciat el partit per donar-la de
baixa, Arqué lamenta que es facin
“espectacles” amb tot plegat i diu
que esperava que “es portés de
forma més natural”. “Que esbo-
rrin les meves dades i ja està, no
calen expedients”, conclou.

Els compradors dels pisos 
del port es tornen a mobilitzar
URBANISME4Els compradors
de pisos del Gorg continuen mo-
bilitzats per garantir que el pro-
jecte d’ampliació del canal del port
tiri endavant i abans-d’ahir ho van
tornar a demanar en un acte ce-
lebrat al barri de la Mora.

Els propietaris dels pisos, que
s’han unit amb l’Associació de
Veïns del Front Marítim, dema-
nen que els partits es compro-
metin a donar suport a la seva rei-
vindicació. De fet, ja han aconse-

guit, tal com explica el seu porta-
veu, Manel Rejón, “el suport dels
quatre partits de l’oposició”,  i el
PP i el PSC ja ho han fet saber pú-
blicament. Rejón també afegeix
que “agraïm el missatge de calma
transmès per l’alcaldessa i la seva
preocupació per nosaltres, però el
govern s’ha de decidir i pronun-
ciar-se clarament sobre la qües-
tió”. Està previst que dimarts els
veïns es reuneixin amb els nous
responsables d’urbanisme.

Albert Ribas
BADALONA

Arqué va fer campanya per ERC-Avancem-MES. Foto: ERC

Transport | Tusgsal celebra la seva junta d’accionistes
Els empleats de Tusgsal van celebrar el passat dia 19 de juny al saló 

d’actes del BCIN la Junta General d’Accionistes de l’empresa. Prop de 300 
treballadors van aprovar per “rotunda majoria”, tal com han informat 
des de la mateixa empresa, tots els punts previstos en l’ordre del dia.
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La unitat especial Omega de la
Guàrdia Urbana –agents anti-
disturbis d’aquest cos policial–
ja és història. El nou govern de
Badalona ha decidit dissoldre
aquesta unitat, la qual estava
sota les ordres directes de l’ex al-
calde Albiol. Els seus catorze
agents reforçaran les patrulles
nocturnes durant l’estiu, i de
cara al mes de setembre, asse-
guren des de l’Ajuntament, se se-
guirà amb la “reestructuració”
general del cos policial badaloní. 

Aquest va ser un dels princi-
pals compromisos dels partits
que ara formen el govern de la
ciutat. La unitat Omega, tot i que
ja existia amb anterioritat a l’e-
tapa Albiol, va ser recuperada i
modificada per l’exalcalde. De
fet, el mateix Albiol ja ha sortit a
criticar la decisió del govern lo-
cal, el qual, segons el popular,
“demostra el seu enorme desco-
neixement de la realitat social de
Badalona”, ja que “aquesta uni-
tat garantia el manteniment de
l’ordre en situacions comple-
xes”. El president del grup mu-
nicipal del PP considera que
aquesta ha estat “una decisió

política que passa per sobre dels
criteris d’eficàcia”, i augura “un
repunt a curt termini dels con-
flictes socials, com la baralla
d’abans-d’ahir al barri de Llefià”,
una casuística que des del con-
sistori no veuen probable. 

REVISAR LES PROVES D’ACCÉS
Una altra de les mesures que po-
sarà en marxa la nova alcaldes-
sa és la revisió del polèmic exa-
men d’accés a la policia munici-
pal. Fa uns mesos, diversos as-
pirants a aquestes oposicions
van denunciar judicialment ano-
malies en aquella prova, ja que

les millors notes les van obtenir
persones vinculades familiar-
ment o laboral amb personal
de la Guàrdia Urbana –dos eren
fills d’escoltes de l’exalcalde Al-
biol i tres més eren fills d’a-
gents en actiu–. 

Tot i això, la fiscalia de Bar-
celona va decidir arxivar el cas a
finals de maig perquè no es va
trobar la manera de demostrar
les acusacions que feien la resta
de candidats. 

La reobertura d’aquest cas
s’emmarca en l’auditoria general
que el nou govern municipal
vol fer a l’Ajuntament.  

Roda de premsa on es va fer l’anunci. Foto: Ajuntament

El nou govern dissol la unitat
Omega de la Guàrdia Urbana

Redacció
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Sabater vol vetar els correbous
de Llefià a partir de l’any vinent
POLÈMICA4L’Ajuntament vol
prohibir la suelta de vaquillas de
Llefià a partir de l’any que ve.
Així ho va anunciar el nou equip
de govern poc abans de la cele-
bració d’enguany, que va tenir
lloc el cap de setmana del 19 i 20
de juny al parc del Gran Sol, i que
pot haver estat l’última edició. 

El nou govern s’ha compro-
mès que enguany hagi estat
l’últim amb correbous a la ciu-
tat. A canvi, el consistori vol es-
tudiar amb els organitzadors
de l’esdeveniment trobar una al-
tra proposta cultural que ser-
veixi com a alternativa. 

“Encara no ens hem assegut
a negociar amb ningú”, explica
a Línia Badalona Jordi Mesa,
president de l’Associació de
Veïns Llefià-Gran Sol. “Si al fi-
nal no ens entenem, portarem la
qüestió al Ple, i que allà, demo-

cràticament, es decideixi què
fer”, afirma Mesa. 

El partit animalista PACMA
va instar la nova corporació a
prohibir aquesta celebració on,
segons asseguren, els animals
“són colpejats, pateixen estrès i
ansietat per les caigudes i en
moltes ocasions acaben per mo-
rir d’esgotament”, un extrem
que neguen els organitzadors.

Aquesta festa ha estat re-
centment envoltada de polè-
mica, ja que la plataforma Ba-
dalona Sense Correbous va de-
nunciar fa dos mesos que la
suelta de l’any passat es va fi-
nançar “amb diners públics de
Badalona Cultura”, fet que en-
traria en conflicte amb un acord
del Ple durant el mandat de
1999-2003, on es va aprovar
que els correbous no es pagarien
amb diners del consistori. 

PREMIS4El Teatre Principal va
acollir ahir al vespre la Nit Lite-
rària, la cerimònia de lliurament
dels premis literaris Ciutat de
Badalona 2015.

La cerimònia va servir per
donar a conèixer els noms dels
guanyadors dels premis literaris
Ciutat de Badalona, convocats
per l’Ajuntament en col·labora-
ció amb la llibreria El Full i les
entitats Festa Nacional dels Paï-
sos Catalans i Amics del Teatre
Zorrilla.

Els guanyadors de l’edició
d’enguany han estat Jordi Ortiz i
Casas, pel que fa al XXIV Premi
Ciutat de Badalona de Narrativa,
amb l’obra ‘Oprimits’, i Manel Al-
jama Garcia en la categoria juve-
nil del mateix premi, per l’obra
‘Futur imperfecte’. 

Pel que fa al XV Premi Betú-
lia de Poesia-Memorial Carme
Guasch, el guanyador ha estat
Joan Carles González amb l’obra
‘Esbós, teoria i poètica de la nou’,
mentre que el VIII Premi Teatre

Breu Inicia’t va anar a parar a les
mans de Ferran Juanmiquel Pla,
autor de l’obra ‘La filla de Chagall’.

La cerimònia va ser conduï-
da per l’actriu badalonina Anna
Moliner i va estar dedicada a
commemorar l’Any de les Bi-
blioteques, ja que aquest 2015 es
compleix el centenari de l’encà-
rrec de la Mancomunitat de Ca-
talunya al doctor Jordi Rubió i
Balaguer per tal que posés en
marxa la creació d’una xarxa de
biblioteques populars.

La ciutat celebra la Nit Literària

El Teatre Principal va acollir ahir la Nit Literària. Foto: Google Maps
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Albiol denuncia el regidor
Téllez per una foto a Twitter

POLÈMICA4L’exalcalde Xavier
García Albiol ha presentat una de-
núncia contra el regidor i tinent
d’alcalde de Badalona Democrà-
tica, Jose Téllez, per un tuit que
aquest va fer el 2012 on apareixia
una foto d’Albiol amb un bigoti
propi dels nazis i amb un forat al
front.

En una publicació al seu Fa-
cebook, Téllez ha explicat que  es
tracta “d’una publicació del fe-
brer de 2012, en ple carnestoltes,
on felicitava la festa amb un joc
satíric de la castanyada”. Téllez
admet que “descontextualitzada,
la imatge és molt dura, en sóc
conscient i demano disculpes si

he ferit alguna sensibilitat. Però
en cap cas es tracta d'incitació a
l'odi o la violència, i molt menys
d'un ‘tret al cap’ com s'intenta
promocionar.”

En una publicació al mur del
seu Facebook, Albiol ha assegu-
rat que “a veure si així comencen
a tenir clar que per molt radicals
que siguin no tenen impunitat”.
D’altra banda, des del Casal An-
toni Sala i Pont, el lloc on es va fer
la celebració del carnestoltes, han
afirmat en un comunicat que “la
foto forma part d’un joc que con-
sisteix a llençar castanyes a la cara
dels polítics i altres personatges
públics impopulars”.

Una de les primeres decisions del
nou govern de la ciutat ha estat
la destitució, feta el passat dia 23
de juny, d’un dels homes forts de
l’exalcalde Albiol, Albert Fer-
nández Saltiveri, i que fins ara era
el responsable de l’empresa mu-
nicipal Badalona Comunicació.

Saltiveri, que es va fer tris-
tament famós per censurar L’es-
taca en l’última edició del festi-
val Filmets, va aconseguir evitar
ser destituït després d’aquells
fets, tot i que l’oposició havia
aconseguit forçar una junta ge-
neral de Badalona Comunicació.
Albiol, però, li va fer un càrrec a
mida i el va mantenir, en el fons,
com a responsable de la televisió
i la ràdio de la ciutat. 

L’excap de Badalona Comu-
nicació ha valorat ara a Línia Ba-
dalona la seva destitució.  “Crec
que no ha estat correcta ni en la
forma ni en el fons”, afirma Sal-
tiveri, que afegeix que “em reservo
emprendre les mesures oportu-
nes que consideri”. Tot i això, re-
marca que “no vull fer política
amb aquesta situació, sinó que

prefereixo quedar-me amb el ba-
lanç que faig de la meva etapa al
capdavant de Badalona Comu-
nicació, que va permetre reflotar
una empresa en fallida i aconse-
guir un augment de l’audiència de
7.000 a 91.000 espectadors”.

L’acomiadament ha estat ara
possible perquè s’ha pogut re-
soldre un litigi obert pel PP arran
dels canvis que es van introduir
al consell d’administració de Ba-
dalona Comunicació. El nou go-
vern l’ha retirat, cosa que ha
permès dur a terme la destitució,
que ha anat acompanyada d’una
indemnització de 3.000 euros
per a Saltiveri.

SABATER, AL CAPDAVANT
D’altra banda, el Consell d’Ad-
ministració de Badalona Co-
municació ha aprovat, per ara,
l’atorgament de poders a favor
de l’alcaldessa Sabater per, tal
com han explicat des del con-
sistori, “garantir el normal fun-
cionament de l’empresa fins a la
constitució del nou consell”. Ara
caldrà que el govern esculli la di-
recció de la societat municipal.
Un dels noms que sona amb
més força per ser el nou conse-
ller delegat és el de Josep Viñe-
ta, que ja era l’opció preferida de
PSC, CiU i Iniciativa per substi-
tuir Saltiveri en el seu moment.

Saltiveri va ser destituït el passat dia 23 de juny. Foto: Arxiu

Saltiveri: “Ni la forma ni el fons de
la destitució han estat correctes”
Albert Ribas
BADALONA

La imatge que va publicar Téllez al seu Twitter. Foto: Twitter (@Albiol_XG)
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Barrejar la millor gastronomia
badalonina amb un refrescant
bany de nit. Aquest és el princi-
pal reclam del Badalona Tapes
& Midnight Bath, un esdeveni-
ment que arribarà demà a la seva
quarta edició i que, durant tres
dies, omplirà la platja dels Pes-
cadors amb les propostes de ta-
pes d’una vintena de restau-
rants i bars de la ciutat. 

L’objectiu principal d’aquest
acte, organitzat pel Fòrum de Tu-
risme, és promocionar el po-
tencial de la ciutat com a destí tu-
rístic. De fet, la cita també aco-
llirà un estand d’aquest ens, on
es podrà recollir informació so-
bre l’oferta turística de la ciutat. 

Per tastar les elaboracions
caldrà treure un tiquet d’1,75
euros –hi haurà tapes més ela-

borades que requereixin dos ti-
quets–. La beguda costarà 1 euro.

Una de les novetats de l’edi-
ció d’aquest any és el concurs a
la millor tapa, amb el qual els vi-
sitants podran decidir quina ha
estat la creació més deliciosa. El
certamen es durà a terme a tra-
vés de la pàgina de Facebook de
l’esdeveniment. L’establiment
guanyador es farà públic poc
abans de la finalització de l’acte,
el pròxim diumenge dia 5, i serà

premiat amb 250 euros. A ban-
da de l’aspecte comercial del
Tapes & Midnight, hi haurà ac-
tuacions durant els tres dies de
celebració. Entre elles, destaca el
bany nocturn que es farà dis-
sabte dia 4 a les 10 de la nit.
Aquest acte recupera una antiga
tradició badalonina, i consisteix
a anar nedant fins a tocar la
bóta i retornar a la platja. Els 10
primers classificats tindran pre-
mi assegurat. 

L’acte sol comptar amb actuacions musicals i batucades. Foto: BTM

El ‘Badalona Tapes & Midnight
Bath’ celebra la quarta edició

» A partir de demà, la platja dels Pescadors acollirà una vintena de
restauradors de la ciutat que oferiran les seves creacions culinàries

Creixen un 3,4% les vendes
del petit comerç català el maig
ESTADÍSTICA4El petit comerç
català va incrementar les seves
vendes el maig un 3,4% respec-
te al mateix període de l’any
passat. Aquesta és una de les da-
des que es desprenen de l’últim
informe publicat per l’Institut
Nacional d’Estadística (INE) di-
lluns passat. 

A escala estatal, el creixe-
ment ha estat del 2%, una xifra
un pèl inferior a la registrada du-
rant el mes d’abril, quan va arri-
bar al 2,8%. 

En el seu cas, Catalunya ha
estat la tercera comunitat autò-
noma que ha experimentat un
creixement major, darrere de
les Illes Balears –4,1%– i el País
Valencià –3,7–. 

Per altra banda, les dades
d’ocupació en el sector del petit
comerç també són positives se-
gons l’estudi de l’INE, ja a Cata-
lunya la contractació augmenta
un 1,1%, seguint la línia de tot
l’Estat –on creix a 12 comunitats
autònomes–. 

CAMPANYA4Les rebaixes d’es-
tiu  van donar el tret de sortida
ahir dimecres. Aquest període de
descomptes s’allargarà fins al 31
d’agost. Dos mesos que repre-
senten el segon baló d’oxigen per
als comerciants, després de la
campanya de Nadal i les poste-
riors rebaixes d’hivern. 

Enguany, després d’uns me-
sos on les dades econòmiques in-
diquen un augment del consum,
aquestes rebaixes poden suposar
el canvi de tendència tan esperat

pels comerciants catalans. En
aquest sentit, des de la Confe-
deració de Comerç de Catalunya
(CCC) consideren que el període
de descomptes estival serà “el mi-
llor” des de l’inici de la crisi eco-
nòmica, l’any 2008. La CCC au-
gura una despesa mitjana de
100 euros per persona i un aug-
ment de la facturació respecte de
l’any passat i que pot superar els
“750 milions d’euros”.

Els comerciants badalonins,
per la seva banda, esperen un

augment de les vendes durant
aquest període, tot i que en al-
guns casos es mostren pessi-
mistes sobre la seva utilitat. “Les
grans marques no respecten les
rebaixes perquè durant tot l’any
ja fan descomptes”, argumenta
Óscar Palma, president dels co-
merciants de la Salut, que de-
nuncia que des de Sant Joan “ja
hi ha botigues que han rebaixat
els preus”. Una pràctica que la
CCC considera “minoritària” en-
tre els comerciants catalans. 

Redacció
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Les vendes a Catalunya augmenten per novè mes consecutiu. Foto: Arxiu

Les rebaixes de la recuperació?

Les rebaixes d’estiu ja han començat i finalitzaran el 31 d’agost. Foto: Arxiu

Operació | Intervenen 8.000 sabatilles esportives falsificades
La Guàrdia Urbana ha realitzat una operació en dos magatzems del barri de la Mora 

on ha intervingut més de 4.000 parells de sabatilles esportives falsificades. L’operatiu, 
que va tenir lloc el passat divendres 26 de juny, va aconseguir impedir que aquesta 

mercaderia acabés al mercat, on hauria assolit un preu de més de 300.000 euros. 
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El Joventut de Badalona no jugarà
l’Eurocup la pròxima temporada,
tot i haver-se classificat. Així ho va
comunicar divendres passat el
president, Jordi Villacampa, en
una carta on explicava que aques-
ta decisió que havia pres el con-
sell d’administració era “absolu-
tament necessària per preservar
els interessos de l’entitat en un
moment en què tots els esforços
s’han de centrar a garantir la seva
viabilitat econòmica”. 

Villacampa també explica al
comunicat que s’han intentat
trobar “vies alternatives de fi-
nançament” amb el patrocinador
principal i les institucions, per tal
de fer front als “costos derivats
d’una competició que no aporta
cap retorn econòmic als equips
que hi participen”. 

Des del consell d’adminis-
tració es demana “comprensió
als aficionats” per aquesta deci-
sió, i es comprometen a “seguir
treballant per millorar la situa-
ció del club” i facilitar el retorn
de l’equip a les competicions
continentals “quan es donin to-
tes les condicions per fer-ho”.

La negativa podria tenir efec-
tes duradors, ja que segons Rà-
dio Ciutat Badalona l’Eurolliga
podria sancionar la Penya amb
dos anys sense jugar a Europa.

La renúncia a l’Eurocup tam-
bé complica el futur de Salva
Maldonado a l’Olímpic. El tècnic
va posar com a condició per se-
guir que el club disputés una
competició europea. Ara, per
tant, la seva continuïtat no està
clara, tot i que la voluntat del
club verd-i-negre és que renovi.

Encara no hi ha res confir-
mat, però el nom de Maldonado
ja ha començat a sonar per ocu-
par banquetes a diversos clubs
de la Lliga Endesa. 

Després d’haver-se classificat, la Penya no jugarà l’Eurocup. Foto: Penya

La Penya no jugarà l’Eurocup
per problemes econòmics

» Villacampa: “Ha estat una decisió difícil, demanem comprensió”
» El futur de Maldonado, que volia jugar a Europa, és incert

El Cerdanyola serà el rival del
Badalona a la Copa Catalunya

FUTBOL4El Badalona ja co-
mença a conèixer el seu calen-
dari de partits durant l’estiu. La
competició oficial arrencarà amb
la primera eliminatòria de la
Copa Catalunya Absoluta, que
enfrontarà el Badalona amb el
Cerdanyola FC el dissabte dia 1
o el diumenge 2 d’agost –enca-
ra no se sap la data exacta– al
municipal de les Fontentes, a la
localitat vallesana. 

El primer rival dels de Ma-
nolo González són un equip del
grup cinquè de Tercera divisió,

i l’any passat van finalitzar la
temporada en mitja taula. En cas
de passar l’eliminatòria, el Ba-
dalona s’enfrontaria a la següent
contra el vencedor del Masnou-
Palamós, també en camp con-
trari, una setmana més tard. 

Per altra banda, el Badalona
serà un dels participants del
Torneig d’Històrics, que es dis-
putarà al municipal del Guinar-
dó de Barcelona del 3 al 9 d’a-
gost. En la primera fase, els ba-
dalonins han quedat enquadrats
amb el Granollers i l’Europa.

Demanen mig any de presó
per a tres aficionats de la Penya
JUSTÍCIA4Segons recullen di-
versos mitjans, el fiscal demana
mig any de presó per a tres se-
guidors de la Penya per un de-
licte de fals testimoni en el cas
d’Àlex Molina, l’aficionat que
va ser detingut a Saragossa des-
prés d’exhibir una estelada.  

Segons el fiscal, tres dels
cinc joves que van exculpar Mo-
lina de les acusacions que queien
sobre ell arran de la seva deten-
ció haurien mentit durant la
vista oral, tot declarant que Mo-
lina “no va insultar, donar cops
de peu i oposar resistència” als

policies que el van detenir, se-
gons la interlocutòria a la qual ha
tingut accés el diari Ara. 

Els tres aficionats de la Pen-
ya acusats seran citats a declarar
en un judici oral a Saragossa en
els pròxims dies. 

Aquest cas semblava acabat
després que la subdelegació del
govern a Saragossa comuniqués
fa dos mesos a Molina que el seu
cas quedava arxivat. El seguidor
de la Penya va ser detingut el
passat 5 d’octubre durant el
partit de lliga que va enfrontar el
CAI Saragossa i el Joventut. 

Els Dracs perden la final de
lliga contra els Firebats (20-30)
FUTBOL AMERICÀ4Els Dracs
no van poder revalidar el títol de
lliga de futbol americà el passat
dissabte 20 de juny davant dels
Firebats de València en la final
del campionat disputada al camp
de Badalona Sud.  

Els Dracs van caure per 20 a
30 en un partit marcat per la ca-
lor i per la mala primera meitat
dels badalonins (0-21). El quar-
terback estatunidenc dels Fire-
bats, Chris Debosky, va ser de-

cisiu en l’enfrontament, i va ser
nomenat MVP de la final després
d’haver anotat un touchdown i
fer tres passades d’anotació.

Els valencians van aconse-
guir amb aquesta victòria la seva
quarta lliga de futbol americà,
mentre que els Badalona Dracs
són, conjuntament amb l’Hos-
pitalet Pioners, són els equips
amb més títols del campionat,
amb sis copes cadascun a les se-
ves vitrines. 

Atletisme | Blanca González, campiona catalana dels 800 lliures
La jove atleta Blanca González va aconseguir el títol de campiona de Catalunya Júnior als 800

metres lliures a Lloret el passat 20 de juny. La badalonina va guanyar la cursa amb més de tres
segons de diferència respecte de la segona classificada. González venia de fer el dia d’abans la
seva millor marca personal al Míting de Bilbao a la mateixa distància–2 minuts i 10 segons–. 

Redacció
BADALONA

El Cerdanyola és un equip de mitja taula a Tercera. Foto: CFC
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AGENDA    UINZENALQ

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

40.100
10.025

Total 370.700

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
40.100

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

370.700 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

DISSABTE 4 DE JULIOL
20:00 Veus paral·leles és un espectacle anual de

poesia produït per la Institució de les Lletres
Catalanes i dirigit per Albert Mestre, on sis po-
etes de generacions diferents llegeixen po-
esia. / Espai Betúlia.

DIJOUS 9 DE JULIOL
19:30 Visita guiada i comentada a l’exposició Mar

de poetes, de Jordi Sarrate. L’activitat comp-
tarà amb un guia que parlarà sobre les obres
que es contemplin. / Espai Betúlia. 

DIVENDRES 17 DE JULIOL
21:00 Concert i visita a l’antiga fàbrica d’Anís del

Mono, amenitzat amb l’actuació de Gumbo
Jazz Band, un grup format per músics de re-
conegut prestigi en l’àmbit estatal que apos-
ten pel jazz. / Fàbrica Anís del Mono. 

A PARTIR D’AVUI
19:00 Inauguració de l’exposició Que arriben els

Beatles!, una mostra que commemora l’únic
concert a Barcelona de la banda de Liverpo-
ol. / Centre cultural El Carme. 

FINS AL 28 DE JULIOL
Matí-Tarda Exposició Mar de poetes, a càrrec de

Jordi Sarrate, que exposa una part important
de la seva obra plàstica que s’inspira en cinc
poetes catalans cabdals com Martí i Pol, Es-
tellés, Vinyoli Bauçà i Desclot. / Espai Betú-
lia. 

DILLUNS I DIMECRES DE JULIOL
18:00-20:00 Taller de comprensió lectora a la

biblioteca Pomar, dividits en dos grups per ni-
vell i curs. / Biblioteca Pomar. 

DIJOUS 9 DE JULIOL
Tot el dia Sortida infantil per conèixer la bi-

blioteca Canyadó: es visitarà i es durà a ter-
me un taller. Més tard es berenarà al parc de
Ca l’Arnús. Inscripcions a la biblioteca Pomar.
/ Biblioteca Pomar.

DIMECRES 8 DE JULIOL
20:00-21:00 Taller de zumba a càrrec del Cen-

tre cívic La Colina. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Durant una setmana, els nens i nenes,
podran aprendre i experimentar en pri-
mera persona com vivien els romans
el seu dia a dia i, sobretot, jugar com
ho feien els habitants de l’antiga Bae-
tulo fa més de 2.000 anys. 

Casal d’Estiu
al Museu de Badalona

A partir del dl. 6 de juliol

Visita guiada a Sant Jeroni de la Mur-
tra, magnífica obra del gòtic català que
permet entendre el feudalisme i el po-
der de l’Església durant les edats mit-
jana i moderna. / Monestir Sant Jero-
ni de la Murtra.

Visita guiada
Sant Jeroni de la Murtra

Dg. 12 de juliol a les 11:00

Propertia Iucunda va ser una dona de
bona posició social que va viure a
Baetulo durant l’època d’August i Ti-
beri. Obra de teatre sobre la seva vida
en el marc de les Nits d’Estiu del Mu-
seu. / Casa dels Dofins. 

Nits al Museu
Propertia Iucunda

Ds. 4 de juliol a les 21:00

El passat 29 de juny va començar el pri-
mer torn d’aquest campus de bàsquet.
Cada setmana hi haurà un nou torn. Per
inscriure’s cal anar a la web del Jo-
ventut, penya.com. 

Campus de bàsquet
Olímpic-Màgic
Tot el mes de juliol
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